
Bona tarda. Caldria evidenciar un extrem que està molt clar per 
l’equip de govern i probablement també pel secretari de la 
Corporació, però que s’ha fet servir com excusa per denegar-nos 
l’ús de la paraula en el passat ple de desembre i que fa només 
una setmana han donat a conèixer en un informe denegatori. 
 
Foment de la Informació Crítica, és el nom de la nostra entitat 
però segur que no els pot confondre: potser els agradaria que 
fóssim una entitat dedicada exclusivament a la informació o a la 
comunicació amb el caràcter restrictiu que vostès hi volen donar. 
Reconeguin que la informació, i especialment la comunicació, 
aplega el conjunt de circumstàncies que tenen a veure amb la 
vida quotidiana des de múltiples esferes, la social, l’econòmica, 
la cultural, la política, etc. Restringir aquesta visió seria tant com 
entendre que el Cercle Eqüestre de Barcelona només pot parlar 
de cavalls, o que a la nostra ciutat, el Centre d’Estudis només pot 
fer estudis o Tres quarts per cinc quarts, fer excursions al llarg i 
ample de la ciutat.  
 
FIC, ho saben sobradament, és una entitat ciutadana que 
s’interessa també per la informació i la comunicació, però no 
només, com és obvi, i com també saben, hem organitzat sopars 
amb tots els que van ser alcaldes, cicles per parlar de 
mediambient, d’educació, de feminisme, de cultura, hem editat 
llibres sobre les raons per les quals ens van espoliar la Marina, 
hem fet debats polítics sobre urbanisme, hem organitzat debats 
electorals i convoquem cada any l’esdeveniment privat més 
nombrós i popular de l’Hospitalet com és la Nit dels Insurrectes, 
que no té res a veure, en principi, ni amb la informació ni amb la 
comunicació. Ningú no es creu que som una entitat centrada 
exclusivament en qüestions informatives. El primer que ho sap 
sobradament és l’alcalde i el seu equip. I ho sap probablement 
també, de sobres, el secretari de la Corporació que ha fet una 
interpretació restrictiva, literal i no pas teleològica, com ell 
mateix defensa que caldria fer en general. 



 
L’explicació de la denegació de paraula només s’entén perquè els 
molesta que qualsevol ciutadà es pugui apropar a aquesta 
tribuna per dir-los directament tot allò que els sembla que estan 
fent malament o que estan deixant de fer i que els correspondria 
fer. Haurien de ser conscients que els caldrà buscar altres 
excuses formals perquè, si cal que en els nostres Estatuts hi figuri 
expressa i literalment “donar veu allà on sigui menester, 
especialment als plens municipals, a través nostre”, convocarem 
amb urgència una assemblea general del mig centenar llarg de 
socis que ja tenim, per reformar uns Estatuts que afirmen hores 
d’ara, clarament, que entre els nostres objectius està “defensar 
la llibertat d’expressió de la ciutadania”. I la defensa de la 
llibertat d’expressió, pels que estimen la llibertat i pels que 
estimen la lliure expressió, implica clarament oferir facilitats als 
que no la tenen, per poder expressar-se on els calgui que els 
escoltin, sense impediments legalistes i sense restriccions. Ja 
hem recorregut la denegació de paraula i anirem fins al 
Contenciós si fa falta, perquè restringir la veu de la ciutadania és 
inadmissible. 
 
Sabem que hi ha encara una restricció més amb la qual cal 
comptar, i aquesta és el temps d’intervenció. A veure, per tant, si 
ens deixen acabar el que els volem dir avui. I consti que no 
només responsabilitzem d’aquesta arbitrària restricció a l’equip 
Quirós. L’oposició municipal, avui majoritària en aquest ple, ja 
hauria d’haver pres la determinació de ser coherents i exigir 
l’eliminació de les tallades de micro, que és el que sempre es fa 
quan, amb l’excusa del temps, es volen silenciar els raonaments. 
 
Portem 13 anys sense ràdio. Es va tancar a cop de decret i sense 
escoltar ningú. Es va aprovar reobrir-la en un ple de l’any 2015. 
Es va posar sobre la taula l’any 2023 per qui els parla, en una 
reunió del Consell Executiu dels mitjans, sense que ni es 
prengués en consideració. Finalment es va tornar a aprovar pels 



14 vots dels grups d’oposició el passat febrer del 2024 i tampoc 
s’ha fet res i es va acordar en la darrere reunió del Consell 
Consultiu dels mitjans del 17 d’octubre passat que, en un mes i 
mig hi hauria sobre la taula un informe per la seva reobertura. 
Per incomplir tots aquests terminis hi ha hagut tanta màniga 
ample com ha calgut, però si t’allargues uns segons quan prens la 
paraula, et tapen la boca. 
 
Més enllà d’això, quan els 14 vots de l’oposició van tombar la 
nova proposta, feta a mida, de Consell Executiu dels mitjans el 
passat novembre, el portaveu de l’equip Quirós (em nego a 
parlar de portaveu socialista), ja va avisar que hi havia per llarg. 
Dos mesos després encara no s’ha negociat cap alternativa i això 
que aquests instruments de govern i de control ciutadà s’haurien 
d’haver constituït just després de les eleccions del 2023. Aquest 
any venç el Contracte-Programa que els regula i acabarà fent-se 
imprescindible crear un organisme que porta dos anys de retard. 
 
No hi ha informe de la ràdio i no hi ha debats a la televisió local, 
que es van aprovar en una moció de l’any 2023, perquè no hi ha 
cap control ciutadà sobre les funcions dels mitjans de 
comunicació públics. Hi ha, hores d’ara, un govern unipersonal 
del director dels mitjans que fa bon tàndem amb el responsable 
de La Farga de qui depenen orgànicament. Per sobre d’ells, 
l’equip de govern, però no pas la ciutadania. Com si l’equip de 
govern ho fos tot. Vostès no sé si volen el millor per la ciutat, és 
probable que sí, però segurament això és compartit amb 
l’oposició en global i també amb moltes entitats com la nostra. 
Se’ls hi farà molt difícil governar contra tothom. I ser intel·ligents 
en aquest punt passa per saber escoltar. I el primer per saber 
escoltar es respectar les opinions contràries i no fer veure que 
els que les donen no existeixen o no haurien d’existir. Els 
convidem a escoltar. Segur que encerten. Moltes gràcies. 


